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Oœwiadczenie skierowane do prezesa Rady Ministrów Donalda Tuska oraz do ministra finansów Jana
Vincenta-Rostowskiego

Szanowny Panie Premierze! Szanowny Panie Ministrze!
Pomys³ stworzenia projektu ustawy, na podstawie której przedsiêbiorcy bêd¹ mogli wspólnie wystê-

powaæ do s¹dów przeciwko bankom, od samego pocz¹tku budzi powa¿ne w¹tpliwoœci, tak¿e wœród sa-
mych przedsiêbiorców. Rzadko kiedy bowiem umowy dotycz¹ce opcji walutowych maj¹ tak¹ sam¹
treœæ. Ró¿ni¹ siê one warunkami, terminami zapadalnoœci, kwotami, a czasami nawet przecinkiem czy
kropk¹, co banki mog¹ skrzêtnie wykorzystaæ, aby nie dopuœciæ do zbiorowych pozwów.

Z uwagi na nasilaj¹ce siê negatywne nastroje spo³eczne wobec przygotowywanego projektu ustawy
dotycz¹cej umów na opcje walutowe, zwracam siê do Pana Premiera z nastêpuj¹cymi pytaniami:

1. Czy przygotowywany projekt zak³ada uniewa¿nianie umów na opcje walutowe, które zosta³y za-
warte w z³ej wierze? Jeœli tak, to na jakich zasadach?

2. Jakie rozwi¹zanie przewiduje siê w przypadku, gdy umowy na opcje walutowe wi¹¿¹ce przedsiê-
biorców z dan¹ firm¹ nieznacznie ró¿ni¹ siê od siebie?

3. Jak d³ugotrwa³a by³aby procedura uniewa¿nienia umów na opcje walutowe, przewidywana
w przygotowywanym projekcie? Czy zak³ada siê jakieœ maksimum w tym zakresie, tak aby w miêdzycza-
sie nie dopuœciæ do bankructwa polskich przedsiêbiorców?

Bior¹c pod uwagê fakt, ¿e ingerencja rz¹du mo¿e wi¹zaæ siê z powa¿nymi konsekwencjami, zwracam
siê do Pana Ministra z nastêpuj¹cym pytaniem: czy przewiduje Pan, i¿ aktywnoœæ rz¹du w zakresie
umów na opcje walutowe w jakikolwiek sposób wp³ynie na stabilnoœæ polskiej waluty, a tak¿e na kurs
polskiego z³otego w stosunku do euro? Je¿eli tak, to proszê o wskazanie prognozowanych zmian, jak ró-
wnie¿ czasu ich spodziewanego wyst¹pienia.

Z powa¿aniem
Jan Dobrzyñski




